
Besvarelse af spørgsmål nr. 171 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 18. august 2005

Spørgsmål 171:
”Mener ministeren, at Sundhedsstyrelsen med det gældende hjemmels-
grundlag har tilstrækkelig mulighed for og også gør nok for at forfølge de 
plastikkirurger, der ikke leverer acceptable kliniske resultater, således at 
der sikres en ordentlig patientsikkerhed på området.”

Svar:
Da jeg mener der er behov for stramninger på området, kom Sundhedssty-
relsen efter min anmodning i januar 2005 med en rapport om kosmetiske 
indgreb og en anbefaling af, at et antal nærmere beskrevne stramninger på 
området blev iværksat.

Idet jeg henviser til nævnte rapport med indstilling, som blev sendt til Folke-
tinget den 12.september 2005 (som svar på spørgsmål S 2920), skal jeg 
tilføje, jeg i den forestående Folketingssamling vil fremsætte lovforslag, der 
vil tage udgangspunkt i de forslag, der er stillet i Sundhedsstyrelsen nævn-
te rapport, bl.a. om særlige uddannelseskrav, krav om registrering af klinik-
ker og krav til disses drift.
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